
Kaj bo z v inskimi cenami? 
Piše: Rob. Košar. 

Meseca junija in julija so začele padati vinske 
cene, ker se bodo „baje" odprle meje in bo italijans
ko in drugo vino začelo preplavljati dežele, katere so 
bile dosedaj naše odjemalke. 

Mnogo vinogradnikov je prodalo svoje vino po 
znižani ceni in je trpelo pri tem občutno škodo. Vin
ske cene so zopet poskočile in o kaki preplavi s tu 
jimi vini ni duha ne sluha. Toda kako bo v jeseni? 
Morda pa se to prerokovanje izvrši prihodnje leto? 

Tega se nam za sedaj še ni treba bati, kajti: 
1. Je pridelovanje vina v vseh državah' vsled 

vojne silno trpelo. Vsled pomanjkanja delavskih moči 
so bile gorice več let slabo obdelane, manjkalo je tu
di galice in žvepla, manjkalo je gospodarsko orodje , 
vsled pomanjkanja živine in rekvizicije sena in sla 
me manjka gnoj itd. Malo je posestnikov, ki bi lahko 
rekli: Moje gorice so take, kakor pred vojsko. V de
želah pa, kjer je divjala vojska, ali v krajih, ki so 
ležali za fronto, izgleda še huje. 

2. Se je poraba (konzum) vina v vseh državah 
znatno zvišala. Dežele, ki so nrej pridelovale toliko 
v na. kolikor so ga doma porabile, morajo sedaj vino 
uvažati. Celo države, ki so prej izvaževale na milijo
ne hektolitrov, so sedaj navezane na dovoz iz drugih 
dežel. Francija dovaža n, pr. vino iz Španije in Ita
lije ne glede na uvoz iz Alžira, ki je znašal že prej 
v mirnem času nad 6 milijonov hI. 

3. So vsled pomanjkanja vina na svetovnem tr
gu poskočile cene v vseh vinorodnih državah, čera
vno pričakujejo v Italiji. Franciji in Španiji še pre
cej dobro vinsko letino. 

4. Manjka prometnih sredstev, da bi se izvaža
lo vino iz dežel, kjer bi ga bilo preveč, v tiste kraje, 
kjer ga primanjkuje. 

5. So severne države, kakor CehoSlovaška in 
Poljska itd. vsled dolgega vojnega stanja brez vina 
in Željno pričakujejo, da bi se odprle meje in ustano
vil redni promet po vodah in železnicah. Za te kleti 
bo treba mnogo jugoslovanskega vina! 

6. Zabranjuje slabo stanje valute dovoz iz Ita
lije, Španije in Švice tako, da še lahko konkuriramo 
(tekmujemo) s temi proizvodi ne glede na cenejši do
voz iz naših dežel. 

7. Manjka povsod posode! Ako bi nam Vsemo
gočni zopet naklonil tako bogato vinsko in sadno le
tino, kakor leta 1908, bi bilo to katastrofalno (uniče
valno) ne le za naše kraje, ampak za vse vinorodne 
dežele. 

8. Se te „nesreče" na vsem svetu nikdo ne boji. 
Iz navedenega se torej razvidi, da naše vinske 

cene za sedaj še ne bodo padle. Majhne izpremembe 
seveda niso izključene. Bog nam daj samo žarko in 
toplo solnce, da bo zrastla „pitna" vinska kapljica in 
veliki stroški naših goric se bodo obrestovali še ne 
kaj let. Glejmo, da povzdignemo gorice s pridnim in 
umnim obdelovanjem zopet na isto višino, kakor so 
bile pred vojsko. Naj nam ne bo žal dela, truda in 
— stroškov. 

Vendar pa nam bo treba že sedaj skrbeti, kako 
in kam bomo prodajali bodoča leta naša vina. O tem 
prihodnjič! 


